
Protokół Nr XLVIII/10
Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

z dnia 24 marca 2010 r.
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 16.00

Obecnych na Sesji – 20 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Nieobecni: radny Józef Gorczyca

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek
Obsługa radcowska –  Adwokat Andrzej Łebek

Ad. 1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Małgorzata Krzyszkowska, 
która  powitała  radnych,  BM,  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Pana  Dariusza  Kurowskiego, 
Dyrektora  Miejskiego  Centrum  Kultury  Fizycznej  Pana  Zenona  Król,  zaproszonych  gości, 
wszystkich obecnych, lokalne media oraz mieszkańców miasta.

Przewodnicząca RM  stwierdziła,  iż w Sesji uczestniczy 20 radnych na 21 ustawowego składu 
Rady, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje. 

Ad. 2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Przewodnicząca RM przedstawiła proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Sprawozdanie  Dyrektora  Miejskiego  Centrum  Kultury  Fizycznej  w  Kamiennej  Górze
z działalności w 2009 roku oraz plan pracy jednostki na rok bieżący.

5. Wnioski i zapytania.
6. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
7. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.
8. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  planu  sieci  publicznych  szkół 

podstawowych i gimnazjów oraz granic ich obwodów.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zniesienia  ochrony  pomnikowej  z  drzewa  gatunek  lipa 

szerokolistna wielkolistna (Tilia platyphyllos).
10. Podjęcie  uchwały w sprawie  określenia  wymagań jakie  powinni  spełniać przedsiębiorcy 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych
i transportu nieczystości ciekłych z terenu miasta Kamienna Góra.

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy nowej ulicy w Kamiennej Górze.
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 267, 269

i 272, obr. nr 5).
13. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  poręczenia  kredytu 



komercyjnego i pożyczki w WFOŚiGW na zadanie w ramach realizacji projektu „Budowa 
kwatery na odpady inne niż obojętne w obrębie składowania odpadów komunalnych”.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2010 rok.

15. Sprawy różne.
16. Zamknięcie Sesji.

Nikt nie zgłosił wniosków do przedstawionego porządku obrad.

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

Przewodnicząca  RM poinformowała,  iż  protokół  Nr  XLVII/10  z  Sesji  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze z dnia 24 lutego 2010 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Dodała, że nie zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytała, czy w chwili obecnej 
ktoś chciałby jakieś zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad 4.   Sprawozdanie Dyrektora Miejskiego Centrum Kultury Fizycznej w Kamiennej Górze z   
działalności w 2009 roku oraz plan pracy jednostki na rok bieżący

Sprawozdanie z działalności za rok ubiegły oraz plan pracy na rok bieżący przedstawił  Dyrektor 
MCKF Pan Zenon Król– zał. Nr 2 do protokołu.

Wiceprzewodniczący RM A. Jasiński zapytał, czy w roku bieżącym w ramach środków własnych 
uda się odnowić bądź wymienić trybuny na stadionie przy ul. P. Ściegiennego?

Dyrektor MCKF odpowiedział, że na wymianę pieniędzy nie ma, ale ich renowacja się odbędzie.

Radny Z. Nagórny  zauważył, że pozytywny wizerunek zalewu psuje nie wyremontowane molo
i zapytał ile środków potrzeba, aby je odnowić i czy nie można jakiejś części pozyskać z zewnątrz.

Dyrektor MCKF odpowiedział, że wycena robiona była w roku ubiegłym i przedstawiona była 
radnym. Podkreślił, że jednostka weszła w nowy rok z długiem, a środków zewnętrznych nie może 
pozyskać,  gdyż  nie  jest  do  tego  uprawnioną  osobą.  Remont  może  być  przeprowadzony  przez 
zatrudnionych pracowników, ale potrzebne są materiały, na te jednostki obecnie nie stać.

Radny M. Białecki przypomniał  o  prośbie  przesunięcia  słupków do gry w kosza za  siatkę na 
boisku przy byłej SP Nr 3.

Dyrektor MCKF dał do zrozumienia, że obiekt nie należy do zarządzanej przez niego jednostki.

Radna B. Krawiec zapytała o problemy z jakimi boryka się jednostka i w czym miasto mogłoby 
pomóc?

Dyrektor  MCKF odpowiedział,  że  oczekiwania  i  potrzeby  jednostki  zostały  przedstawione
w planach do budżetu na rok bieżący. Dodał, że w ramach posiadanych i uchwalonych przez RM 
środków  będzie  robił  wszystko  co  się  da.  Nawiązał  do  nowego  obiektu  ORLIK  i  wyjaśnił,
że  potrzebne  są  środki  na  jego  utrzymanie,  tj.  koszty  wody,  energii,  zagospodarowania,  czyli 
nasadzeń i nadzoru nad boiskiem. Trzeba temu poświęcić duże zainteresowanie.

Radny H. Różański potwierdził duże zainteresowanie kompleksem ORLIK, gdyż i jego dochodzą 



słuchy,  że  brakuje  czasu  dla  grup  chętnych  do  gry.  Podkreślił  ponadto,  że  godna  uwagi  jest 
aktywność dyrektora w pozyskiwaniu osób chętnych do pracy.

Dyrektor MCKF dodał, że od marca zatrudnionych jest dwóch pracowników pół etatowych na 
ORLIKU, a od kwietnia rozpoczną się przygotowania do systematycznych rozgrywek. Zatrudniony 
musi być również pracownik, który popołudniami będzie sprawował  nadzór nad kompleksem.

Radny J. Groma zapytał, czy istnieje jakaś możliwość  wykorzystania kortów i czerpania z nich 
zysków?

Dyrektor MCKF odpowiedział, że wielkich zysków do tej pory z kortów nie było, mija właśnie
3-letnia umowa z KUS KUS. Obecnie prowadzone są rozmowy z osobą,  która chce prowadzić 
naukę  i  organizować  rozgrywki.  Dyrektor  dodał,  że  może  dzięki  sukcesom  polskiej  tenisistki 
zainteresowanie tym sportem wzrośnie.

Radna  A.  Matyszczuk   zapytała,  czy  można  w  przybliżeniu  podać  datę  zburzenia  muru 
otaczającego stadion przy ul. J. Słowackiego?

Dyrektor MCKF odpowiedział, że zburzyć można bardzo szybko, ale należy się zastanowić za co 
zrobić nowe ogrodzenie. Dodał, że jeśli RM sobie życzy, to może przygotować wyliczenie kosztów.

Radny R. Ostrowski zauważył, że można jedynie wyciąć cokoły na murze i dać młodzieży farby 
do pomalowania. Obecnie ogrodzenie sprawia, że obiekt kojarzy się z zakładem karnym.

Dyrektor MCKF odpowiedział, że spróbuje zająć się sprawą wycięcia cokołów, ale jeśli chodzi
o malowanie, to koszt zakupu farb do graffiti będzie porównywalny z zakupem nowego ogrodzenia.

Ad. 5. Wnioski i zapytania

Radna Bogusława Krawiec:

1. Przy ul.  Towarowej,  na niedawno wyremontowanym odcinku zapada się część chodnika
i ginie kostka (może przy czyszczeniu studzienek). Wniosek o zajęcie się sprawą w ramach 
gwarancji (jeśli jeszcze jest).

2. Prośba o rozważenie możliwości zamontowania przy dworcu PKS tablicy z planem miasta 
oraz oznaczeniem dróg – które należą do miasta, gminy, powiatu itd.

3. Pytanie, co się dzieje z płytami chodnikowymi ściąganymi przy remontach dróg?
4. Pytanie,  czy są  jakieś  plany likwidacji  pokryć dachowych azbestowych i  czy zostało to 

rozłożone w czasie?
5. Od rzeki Bóbr, w stronę dworca i ul. Jeleniogórskiej jest jedno miejskie boisko i przy nim 

mały plac zabaw. Prośba, aby mieszkańcom tych terenów było udostępniane boisko przy
SP. Nr 2.

6. Pytanie,  czy  planowany  do  utworzenia  ORLIK  przy  ul.  Lubawskiej  będzie  boiskiem 
ogólnodostępnym, czy jedynie dla potrzeb Zespołu Szkół?

Radny Józef Groma:

1. Prośba o przyspieszenie działań związanych z oświetleniem ul. Asnyka.
2. Pytanie,  czy w roku przyszłym w ramach realizacji  inwestycji  na ul.  Towarowej  będzie 

zrobione oświetlenie całości drogi, czy tylko remontowanego odcinka?



Radny Zbigniew Nagórny:

1. Pytanie, kiedy rozpoczną się remonty dróg?
2. Uwaga, że czystość miasta po ziemie pozostawia wiele do życzenia.

Radna Zofia Kolat:

1. Prośba o zasypanie w miarę posiadanych możliwości dziury na podwórkach przy blokach 
ul. Waryńskiego i Al. Wojska Polskiego (za piekarnią) i przy ul. Okrzei (od rzeki Zadrna).

Ad. 6.   Informacja Burmistrza Miasta o prac  y między Sesjami.  

BM przedstawił informację o pracy między Sesjami – zał. Nr 3 do protokołu.

Ponadto odpowiedział na pytania i wnioski radnych tj.:

Radnej B. Krawiec:

1. Sprawa przyjęta do wiadomości.
2. Sprawa przyjęta do wiadomości.
3. Płyty wykorzystywane są m.in. przez MCKF do prac remontowych na obiektach. Wszystkie 

materiały nadające się do wykorzystania są zagospodarowywane pod nadzorem Wydziału 
IOŚ UM, nic co dobre nie jest niszczone.

4. Są  plany  i  terminy,  odpowiedzialnym  jest  Wydział  IOŚ  UM  i  tam  proszę  zasięgnąć 
szczegółowych informacji.

5. Boisko przy SP Nr 2 było robione dla potrzeb szkoły, obok niego jest nasze miejskie. W 
niedługim czasie odbędą się rozmowy z Dyrektor szkoły i sprawa ta zostanie poruszona, 
niemniej trzeba pamiętać, że w godzinach popołudniowych jednostka jest zamknięta, a przy 
udostępnieniu boiska musiałaby być obecna osoba pilnująca.

6. Rozmowy w tym temacie odbędą się z Dyrektorem szkoły. Obecnie już istniejący obiekt jest 
udostępniany do godzin wieczornych dla mieszkańców i mam nadzieję, że ta reguła zostanie 
zachowana.

Radnemu J. Gromie:

1. Sprawa przyjęta do wiadomości.
2. Chcemy, aby wykonane było oświetlenie całej ulicy.

Radnemu Z. Nagórnemu:

1. Prace rozpoczną się od 15 kwietnia, a jeśli pogoda będzie sprzyjała to może i wcześniej. Na 
najbliższe dni zapowiadane są jeszcze lekkie przymrozki, więc lepiej poczekać chwilę, niż 
potem od nowa robić.

2. Podpisane  są  umowy  z  firmą  SANIKOM  i  już  niedługo  pracę  rozpoczną  pracownicy 
interwencyjni.

Radnej Z. Kolat:

1. Co roku odbywa się akcja zasypywania dziur na podwórkach i w tym roku na te największe 
dostarczony zostanie materiał.



Ad. 7. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.

Informację  o  pracy  RM  między  Sesjami  przedstawił  Wiceprzewodniczący  RM Pan  Andrzej 
Jasiński – zał. Nr 4 do protokołu.

Ad  8.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  planu  sieci  publicznych  szkół 
podstawowych i gimnazjów oraz granic ich obwodów

Projekt  uchwały przedstawił  Kierownik Wydziału EKS Pan Janusz Graczyk – zał.  Nr 5 do 
protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XLVIII/302/10 zmieniającą uchwałę
w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów oraz granic ich obwodów.

Ad.9.  Podjęcie  uchwały  w sprawie zniesienia  ochrony pomnikowej  z  drzewa gatunek lipa 
szerokolistna wielkolistna (Tilia platyphyllos)

Projekt uchwały przedstawiła Podinspektor w Wydziale IOŚ Pani Barbara Prez – zał. Nr 6 do 
protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze przy 
19  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  1  „wstrzymującym  się”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLVIiI/303/10
w sprawie zniesienia ochrony pomnikowej z drzewa gatunek lipa szerokolistna wielkolistna (Tilia 
platyphyllos).

Ad.  10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wymagań  jakie  powinni  spełniać 
przedsiębiorcy  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  świadczenie  usług  w  zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i  transportu nieczystości  ciekłych  z terenu miasta Kamienna Góra oraz 
ochrony przed bezdomnymi zwierzętami i prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a 
także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie miasta Kamienna Góra

Projekt uchwały przedstawiła Podinspektor w Wydziale IOŚ Pani Barbara Prez – zał. Nr 7 do 
protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XLVIII/304/10 w sprawie określenia 
wymagań  jakie  powinni  spełniać  przedsiębiorcy  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na 
świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz 



opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych  z  terenu  miasta 
Kamienna  Góra  oraz  ochrony  przed  bezdomnymi  zwierzętami  i  prowadzenia  schronisk  dla 
bezdomnych zwierząt,  a  także grzebowisk i  spalarni  zwłok zwierzęcych i  ich części  na terenie 
miasta Kamienna Góra.

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy nowej ulicy w Kamiennej Górze

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału AGN Pani Elżbieta Oleksiak – zał. Nr 8 do 
protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy 20 głosach „za” podjęła  Uchwałę  Nr XLVIII/305/10 w sprawie  nadania 
nazwy nowej ulicy w Kamiennej Górze.

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 267, 269 
i 272, obr. nr 5)

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału AGN Pani Elżbieta Oleksiak – zał. Nr 9 do 
protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze przy 
19  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  1  „wstrzymującym  się”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLVIII/306/10
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.

Ad  13.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  poręczenia  kredytu 
komercyjnego i pożyczki w WFOŚGiGW na zadanie w ramach realizacji projektu „Budowa 
kwatery na odpady inne niż obojętne w obrębie składowania odpadów komunalnych”

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Pani Iwona Pazgan – zał. Nr 10 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze przy 
14  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  6  „wstrzymujących  się”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLVIII/307/10
w  sprawie  udzielenia  poręczenia  kredytu  komercyjnego  i  pożyczki  w  WFOŚiGW na  zadanie
w ramach realizacji projektu „Budowa kwatery na odpady inne niż obojętne w obrębie składowania 
odpadów komunalnych”.

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2010 rok

Projekt uchwały z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Miasta Pani Iwona Pazgan – zał. Nr 11 



do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy  20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr XLVIII/308/10 w  sprawie  zmian
w budżecie miasta Kamienna Góra na 2010 rok.

Ad. 15. Sprawy różne

Radny R. Ostrowski:
1. Zapytał, co z kursem komputerowym dla seniorów?
2. Zapytał, czy podjęte zostaną w końcu działania zmierzające do likwidacji mrugających lamp 

w  mieście?  Zasugerował,  aby  służby  dokonywały  sprawdzania  sprawności  oświetlenia
w porach nocnych, bo wówczas najlepiej widać defekty.

3. Zapytał  o  to,  kiedy odbędzie  się  gruntowne sprzątanie  po zimie? – zapchane studzienki 
wybijają wodę.

4. Ponownie zasugerował, aby zatrudniać osoby z wyrokami oraz zadłużeniami za czynsze do 
sprzątania miasta.

5. Ponownie zwrócił uwagę na zapadające się studzienki telekomunikacyjne.
6. Zwrócił  uwagę,  na  złą  pracę  pracowników  interwencyjnych  wykonujących  prace 

porządkowe w mieście.

Radny B. Wągrowski również zauważył, że zapadające się studzienki telekomunikacyjne stanowią 
zagrożenie dla mieszkańców, a służby nic nie robią w tym temacie.

Radna B. Krawiec zaapelowała do mieszkańców o sprzątanie wokół swoich posesji – to nie wstyd.

Radny H. Różański powrócił do sprawy listu otwartego radnej B. Krawiec wzywającego RM do 
podjęcia  uchwały o planie  remontów budynków komunalnych.  Na Komisji  Spraw Społecznych 
proszono,  aby  radna  B.  Krawiec  przeprosiła  osoby,  które  uraziła.  Przytoczył  ponadto  przepisy 
ustawy zmieniającej ustawę o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie 
kodeksu  cywilnego,  które  weszły  w  życie  1  stycznie  2005  r.  Zarzucił  tym  radnej,  że  podała
w piśmie nieprawdę i w złym świetle ukazała jego osobę,  gdyż funkcję Z-cy Burmistrza pełnił
w  latach  2001-2002,  a  wówczas  jego  zdaniem  treść  ustawy  była  inna.  Poprosił  o  publiczne 
przeprosiny.

Radna B. Krawiec zauważyła,  że RM jest organem, który tworzy prawo miejscowe i przepisy 
ustaw należy respektować. Jeśli przytaczała podstawy ustawy, to oczywiste jest, że zmiany też się 
do tego wliczają. Zauważyła ponadto, że list był kierowany na komisje, a nie odczytywany podczas 
Sesji. Nie należy się obrażać, gdyż czuła się w obowiązku poinformować radnych o nałożonym na 
nich  obowiązku.  Dodała,  że  nagrania  z  poprzedniej  Sesji  pokazują  wypowiedź  radnego
H.  Różańskiego,  który  nie  widzi  potrzeby  uchwalania  planów  remontów.  Nadmieniła,
że  niewykonywanie  ustawy  podlega  zgłoszeniu,  ale  nie  robi  tego,  gdyż  ma  nadzieję,  że  RM
w końcu podejmie uchwałę.

Radny B. Wągrowski zapytał Radcę Prawnego, czy przepisy ustawy jednoznacznie nakładają na 
RM obowiązek uchwalania takich planów?

Radca  Prawny odpowiedział,  że  zgodnie  z  ustawą  istnieje  taki  obowiązek,  a  inicjatywa 



uchwałodawcza  należy  do  BM,  radnych  i  pozostałych  osób  wymienionych  w  statucie.  Należy 
jednak  pamiętać  o  kosztach,  jakie  się  z  tym wiążą.  Przygotowanie  takiego planu dla  budynku 
wynosi ok. 5 tys. zł., zatem pomnożone to przez ilość budynków daje bardzo dużą kwotę. Jeśli RM 
zdecydowałaby się uchwalić taki plan w tym roku, to musiałaby komuś zabrać pieniądze, gdyż nie 
zostało  to  zaplanowane  i  nie  zabezpieczono  pieniędzy.  Mówienie  o  konieczności  uchwalania 
planów remontów to tylko pierwsza litera alfabetu.

Radna C. Róg zapytała, czy jeśli planu nie uchwalimy, to poniesiemy jakieś konsekwencje?

Radca Prawny poinformował, że ustawa nakłada na RM obowiązek, ale jednocześnie nie mówi nic 
o konsekwencjach jej niezrealizowania.

Przewodnicząca RM potwierdziła wypowiedź Radcy Prawnego i podane przez niego kwoty. Dla 
tych budynków należałoby przygotować ekspertyzy, a to są duże koszty.

Radna B. Krawiec wyraziła zdanie, że RM uchwaliła WPI i wówczas nie wymagane były żadne 
ekspertyzy. Dodała, że miasto posiada zarządcę – Sp. Mieszkaniową, który dysponuje protokołami 
kontroli budynków, a zatem materiały są już przygotowane. Wyraziła pogląd, że radni nie znają 
potrzeb miasta, a dopiero jak przychodzi wskazanie nadzoru budowlanego, to remonty wykonuje 
się na szybko. Uchwalenie takich planów dałoby pogląd na potrzeby remontowe budynków i dla 
radnych, którzy ponownie będą pełnili tę funkcję i dla nowo wybranych. Pracownicy spółki na 
pewno przygotowaliby takie plany.

Przewodnicząca RM zauważyła, że gdybyśmy nie znali potrzeb, to byśmy nie wykonywali tylu 
inwestycji.  Zauważyła,  że  nie  wszyscy  znają  się  na  wszystkim  i  żeby  o  czymś  konkretnie 
rozmawiać, to trzeba znać tego koszty.

Radny Z. Nagórny powiedział,  że temat ten jest bardzo delikatny i Komisja Budżetu Strategii
i Rozwoju również mocno go analizowała. Pojawiło się też pytanie, dlaczego tak późno ten temat 
się pojawił i dlaczego akurat w roku wyborczym. Zauważył ponadto, że WPI to inna sprawa, jest to 
bowiem wytyczenie kierunków działania na kolejne lata.

Radna B. Pawlukiewicz zapytała BM jakie jest jego zdanie w tym temacie?

BM odpowiedział,  że ta jak Radca Prawny zauważył,  przepis obowiązuje i  nakłada obowiązek,
ale jest jednocześnie przepisem martwym. Nie należy zapominać również o wiążących się z tym 
kosztach.  W imieniu  miasta  budynkami  zarządza  Sp.  Mieszkaniowa  i  robią  oni  plany  takich 
remontów. Ponadto budynków gminnych jest coraz mniej i  to wspólnoty decydują o remontach 
swoich  bloków i  nie  interesuje  je  to,  co  my  mamy do  powiedzenia.  Nie  podważa  obowiązku 
robienia  planów,  ale  nie  w ostatnim roku kadencji  i  nie  przy tym budżecie  –  obecnie  nie  jest 
zwolennikiem tego „pomysłu”.

Radny  H.  Różański zwrócił  się  do  radnej  B.  Krawiec  i  poinformował,  że  przeinaczyła  jego 
wypowiedź z ostatniej Sesji. Ona bowiem dotyczyła tego, co mówi BM, że tam gdzie są wspólnoty 
RM nie ma nic do powiedzenia i zapytał jednocześnie, czy radna uważa, że budynki komunalne nie 
są  remontowane  rok  rocznie?  Jeśli  taki  plan  teraz  powstanie,  to  traci  on  moc  w  momencie 
sprzedania  wszystkich  mieszkań,  bo  wówczas  to  właściciele  będą  decydowali,  co i  kiedy chcą 
zrobić.  Wyraził  ponadto  zdanie,  że  taka  uchwała,  taki  papierek  potrzebny jest  zapewne  radnej
w tym ostatnim roku kadencji  do wykorzystania  podczas kampanii  wyborczej  do tegorocznych 
wyborów.

Radna  B.  Krawiec powiedziała,  że  o  remontach  w  budynkach  wspólnotowych  też  możemy 



decydować.

Przewodnicząca RM poruszyła temat wysyłanych przez NFZ zaproszeń do kobiet na darmowe 
badania mammograficzne. Niestety z wysłanych 2 tys. zaproszeń skorzystało jedynie ok. 200 pań. 
Jest to bardzo zły wynik i Przewodnicząca RM zachęciła do korzystania z tego typu badań.
Ponadto złożyła życzenia na zbliżające się Święta Wielkanocne.

Ad. 16. Zamknięcie Sesji

Po wyczerpaniu  porządku obrad  Przewodnicząca  Rady zamknęła  XLVIII  Sesję  Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 24 marca 2010 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodnicząca Rady
         /-/ Małgorzata Krzyszkowska


